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 ة: الليلة سنتخةث قباذزقائلا، باسمين. وابنته أخفا قؤليو نوجته قع الأب جلش مستاء. ذات
 الضغيريز فجهي غلى الفزخة فازتشقت الخفة، الإسلام أزكان من الأول ال#فن لشهادتين.

 اللة" تشول فجقذا وأق اللة. إلا إلة لآ أن الإنتان تشهد أأ الشهاذئن مغنى ائذ: خييثة الأبر وبذأ
 بالشهادتين. الشفق أوة غنيه بكون الإسلام، ذخول المسلمين غير من الناس أخذ أزاة إذا

Once upor a nighi, tHe father sat wih his wife and his children Ahmed and Jasmine. Hب 
'ook the initiative and said: "Wewil talk this night about the bearingwitness, the first pillar of

،hhe fiv pillars of lslam". Ahmed dnd Jasmine were very happy. The father started his falk by
sGying: "mhe meaning of bearing witess is ihat the musilm uiters: "hshhadu an la ilah ilallah
and ashhadu anna Muhmmaddr Rcsool ullah [I bear wihess fhat there is no deiy wor.,
of worship except Allah and fat Muhammad is 1he Messenger of Allah)", If any man wh

..spt muslim wcnts to be muslim, tHe first thing he has to do is uttering the baring wiأز 



 محقد الكر فزشولنا الغزيز: تؤجي يا نقم ؤقالث، الخييث بظزف الأم أنكت
 وإيتاء الضلاة. وإقام اللة. زشول مخقذا وأن اللة إلا إلة لآ أن شهاذة خفس، غلى الإسلام تني

 ومسلم(. البخاري )تؤاة إليه,ببيلا". اسئقاغ لقن البيت قخ تقضان. وضوم الزكاة،

The mother conflnued: "yes, my dear husband, ds our prophet huhamad
(peace-be-upon-him) said: "The 'Fe Rillars' o lslam are the foundation of Muslir lie:
• RaIth or bellet Ir the Oneness ot God and the findlity ot the prophethood of Muhammad;
·Establishment ot the daily prayers;
• Concern for and dlrsgiwlng io the needy;
·Selt-purifcation through fasting; an
·THe pilgrimage to Makkdh tor those who are able."
=rrate by: Al Bukhari and Muslim



·:<i  ثة الأب. قان فكذا الإسنذم". ذخولي مقئاح بالشثهاةئين النطق يكون الأساس،. هذا وعلى
 أو الصئلاة العباذات، من عبادة أية إنسنا أي من يقبل لا اللة لأن بفؤيه، الأمز مؤضتا خييئة
 اللة. زسئون مخشذا وأق الة، إلأ إئة لا أن شته فذ يكن لم ما الغية، أو الزكاة أو الثفم

4ccording to ihls, uttering the bearing wIfness is the key of entering the lslcm",
the tather sald, ihen he claritied #hat by saying: "Allah Ta'ala doesn't accept any
worship from people lIke prayng, fasting, plkgrlmage, almsgivHng except after

، uttering the bearing winess.
 ة



 ذخو عنة صحابته من طلب الثييشا، أن ذبك، غنى والذليل خن، قائلة: الأم علقت
 من كن ذلك وسيفغن ذيت. الصخابة ففغن بالشثهاذئيني. منهم واجد كن ننطق أن الإسلام

 عزوجل. لة ؤشؤخذًا مستلما الإئسناة يصنبخ فبالشثهاذئين الإسلام: دين في الدخون يريدً

other contiueg: "lndeed, ond the evidenGe of thgt the prophet Muharm
-be-upon-Him) when he asked his corpanions when tHey entered the lslcm
- bearing witness, and they did sc. Everyone whwants to enter tH lslamI

2 bedring witess. By uttering i, tHe hurar becores muslim cnd ronoth
nd Almighv.



 وأفقن إليه. جميغهة وياسمين ;الأز الأي ننبذ آخف، نفق المشنة بهته أقي. يا ئقم
 أزسلة عنا عنه. اله رضى جبل بن مقاة الجبيل الضخابي و، الثي أقز فقذ قائلا ،أخنث
 شخفئا وأق ابلة. إلأ إلة لا أن شهادة إليه، تنفوهم ا أول يخون أن الإنلام. إلى اليقن أفل لتفؤة
 اللة. زبواً،

"Yes, molher', Ahed said. The mother, tother and Jasmine tooked at hLm, then he
continued: "Our propheF Muhammad {pedce-be-upon-him} ordered hs companion
Muad lbn Jagal, when he sent him to call Yemen's people to enter lslam, to ask

،them to uter the bearing wltness before ertering lsldm.
٦



 من تي ننبز آن بببر أضاف!تفننتا أشننك{بنج،تم فة أخنف وتته الأا انفتخ
 أن فلثة ا أنقل قان، خنث هزء. اللة بزول افتتاة ذبك في لأق الة، إ«ً إلة لأ ؤقؤل، تزويد

 شيي كل غلى ؤؤ احنئ. ؤئة الشلك. نة ئة. شريك لا ؤخذة الله، إة إلة قببي، من والنبيون
 الثزمنق(. )زاة قديز.

The fdther prdised his son Ahred dnd said: "Wery good y son", then he ddded: "All
pf u5 have to utter l bear wifness that there is ne deity worhy of worship except Alkah
alot, following the exarple ot the prophet Muhammad (pedce-be-upon-him) soid: "The
best thing and ا the prewious apostles had said is None has the right te be worshippe
but AlldH; He is Cne and has no parner. A lل tHe Kngdoms are for Him, and all the prdise­
are for Him,



 الشتهادئين معنى الأب، قأجاب ياسمين. استفسرت السؤال بهذا ؟ أبي يا الشهادئين ومامنى
 وأ· ئغبئة، أن تسئجق غيرة إلة فنات ولين لة. شتريك« واجذ ونعالى سيحانه اللة بأن نؤمن "ن

 الإسلام. بوين والمجنً للإئس أزستلة اللة وأن والزسنل. الأئبياي غائم4ش متمذا بأن من

"What is tHe meaning of te bearing witness, father?" Jasmine dsked. The father
answered: "The bearing witness redns tHat we believe thct Allah is the only Gsod dnc

• has no partieipants qnd ne one else deserve tobe worshiped, and te believe that the,
prphet Muharrad (pedce،be-upon-hir} is the findl of fhe Messengers, and prophets

.' and that Allah sent him with Islam to human beings and jinn.
 م.



 د.- إيماتثاب-. تخقق وإذا وقال: صناقية ابتسامة أخمد وجه على ارتسمت
 عن ئنئيت أن ذلك على ويترتب ةزسنوته. اللة بطاعة ئفاا مستبدين ثصئبخ وتسنوة. ئبيًا
 وئفوز اتذئيا في عثا ولأسنولة الة يزضتى حثى اليي، وقتل الطاعة من ونكثر الذنوب. فنل

 الآخرة. في بالثقة

 إلأمهس

Ahmed smlled clearly then sdid: "lwe believed that Alkah ks our God dnd that our
،rophet Muhammad [Pedce-be-upon-hlr) Is our Messenger and prophe, we wlll be

ready to obey Allah and hls prophet, and that wlll depend on avoidlng dolng guilts to
obey Allah a lot and doing good thlngs to safisfy Allah and our prophet in our lite, and

wHn the pdradise in the Hereatter.



 د و« الي ند« ص "وتاسو

 من فيمه ا بكن الغؤن قذا خلق الني وألة.
 أقى

4

 غ ميغها

 ير
 ر ص اد

he rother told Ahmed nd Jdsmkne another meanlng ot the becring wltness and
€aid: "tering :L bear witness that ihere is no deity worhy of worship except Allah, Is
·acontesslon that AlIah exists and that Alah ls the one who create thIs unlverse with [
human behngs, anircls, birds, plants, rivers, seas, ocedns, mountains, plalns ant
plateaus, stars, plcnets and other creatures which al tesiify on hhe ablliy ot Allah.
 ة



 أكمل تة أحمق. أم يا احسنت فانلا زوجته م
 غتى الذبين ما لة: وقان الشافعي، الإمام إلى قافز زجن جاء وقذ شتيي. خل على ،قادر
 الخرير. قثفضي الز ذوذة ثألها.. ولوثها طنبها يخثلت لا الثوب أواق لة، فقان اللة
 منق· الأشياء ثغون فخين السنك، فنغطي الظباء ونأكلها اللبن. فنغطي الشاة ا

١ اللة فذرة إئها واجذ؟! "الغذاء

The fatHer expressed His joy with His wife's talk by sayirg: "Wery gcod, my wie", Mhen
he contirued: "Alloh Ta'alah is existing and is able o do everything. Once care
disbeliever to the lmam Al-Shafei ard asked Him: "What is tHe eviderce of ihe existing
of Alah, he told him the Raspberry laves haven't diferences in taste and color,
ilkworms eat ther and gives us silk, the sheep eat the silk and gie us milk. The

Antelope eat i and gie us musk . How come these variehy of Secretions while the food»
!Tt is 1he ability of Allah the Creaior?إ ne&ه 



 مئستائلا. الأب قرة أبي. يا شتيا أضبية أن أريذ فائتة: ياسمين ثتخلت اتتخظة. قزه ذفي
 بأذ أؤمن انني أؤقذ الله. إلأ إلة لا جملة ائصؤ عنذا إني ياسنبين: فاجابت فؤيائئيتي؟ وما
 الشا:على قهؤوختة النك، قي شريك لة وليسن يولد، ولم يب، لم وألة لة شتريك لا واجث اللة
 شتيع؟! قي خالفة فخلوق يثتارت أ يغثن وفن شيي. فن وخالق شيي، فن

In 1hls moment, Jasmlne intervened: "l want to add somethtng my talher, the father
csked: "What do you want to add my daughter?" Jasmine nswered: "When l uter:  ا
ear whiness tHat Mhere ls no deity worthy ot worshlp except Allah, 1 contlrm that l

• believe that He Is Allah the one, he begets not and nor he begotten and have nG
partner In the kingdom. Allah Ta'alah Is fhe one who is able to do everything. It Is not

.imdginable that a creature partlcipate his creator In dnyhing!



 تم الجملة، بهتو ياسمين ابنة الأب امئذع ياسنمين". يا كلامك أزوغ
 أذاة إذا وأئة شيي. خل قئل غلى الفايز فق اة يأ ئعئرف أئنا ثغي اللة إلأ إلة لا "أن شتهاذة ،

 كن يخذث وبأمره ويمئغ. ويغطي ويمين، يحيي التذي ففق فيغون. فن لة يفون فإنما شتيا
 ومشيئته. ذته

 م

.٢
«f:١4٨٧

"Hat a wonderful iatk Jasmine", the father praled Hls daughter with this sentence,
hen he ddded: "Also bedring witness that there ls no deity worthy ot worship except
-IHah means that we confess that Alah Ta'alah Is the only one who 1s able to do

• everytHing, and it he wcnts io do anything he just ordered and obeyed. Allah Ta'alah.
is the one who gives Ilte and put to death , give ard prevent and with hls order all

..things hdppend dccording to his wil.



1 صتغيرة كن "يغلم سيء: كل غلى قايز اللة ولأن ئلاء التبديث يزف
 يجري ما ­'·"قن
 ةا الأشياء04

 أزما:· أبصتا,ك، كتركة ما سواء ييج،
4

 ى«
 ة الأزض

Ahmed continued: "Becduse Allah Ta'olah is able ta do everyhing, he KnOw every
--inor and major ihings, kow the diwine and kow whai happened in ihe large unierse

'even we see Or don't see because Allah Ta'alah is the creator of everything and eve
creature and know everything in the edrth and in the sky.



 فشال المغاني. من الغثين شهئؤئة الة إلآ «إنة قنز مغني ن انويا إق فابذ، الأب تنمن
 قو· بني، ا تغم الأب، قأخاب المغاني؟ قنه آخرون بمغنى أبي يا خبرئًا أن لك وقل ،أخفا،

 ومن الغائنات. كن وبرزق برزقةا وتخفن شنا وأته الز!نق. فؤ ؤخذة اللة أن نغتم أن المغاني قنو
 ذاللأزق، الفضي قاسغ قهو كافراء كان وإن خثى الناس. من أخو قن رقة يففغ2 أتة

The father intervened: "The sentence: there is no deiy worthy Of worship except Aldا .
$ extended and hds a [ot of meanings" Ahmed asked: "Could you tell us andther meaning

Of this sentence?" The father answered: "es, son. From these reanings is 1o Know that
Alloh Ta'alh is the provider, dnd tHe only one who prowide with the means of subsistence
and Allah Ta'alah is tHe one who credted us and gdve us our subsistence as well ds a
credlures. From the Mercy of Alah is that he doesnT prevent his mercy from any huma.
eing even disbelievers. He hds a large fovoand subsistence.



 ا ويغتم ويشقا يزات اللة أق تغتم أن أبضا. اة إ# إتة¥ أن شهانة وئغني الألم، وقاتت
 ونباتات. وخشزاب وطيور خيؤائات من بانقؤن ا قن ويزى يشع قنا تغين، وا تغضي
 تة وتشذ النهار، ؤأظزاًف التيل آتاة ؤنغبئة بخفدو، تبخ اتني الخلوقات بن ذبك قير

 وازئوبية. باتؤخانية

The mother sdid: "The bearing wlhness also means Hat Allah Ta'dlaH ses and hears
us dnd knows things we hidcen and announce. Also Allah hears and sees dll anlmals,

• birds, insects, plants and otHer things In tbe universe which gloriy and worship him by
nlghi and In the morning and testity that he is the only God.



. ولشتهاذة" قائلا: أخزى زاوية إلى بالحديث
 متستائه ياسمين وستارعث واسنبين، أحمك قائثبة القسان: بها ينطق '-ما

 ذ د

 غنيم. تثن ا وئفهم مئتاها، تغلم أن بقيتي يا الشروط هذه الأًب: قأجاب أبي يا التتزوط
 وخئة. اللة عبادة من عتيتا نؤجبة ما وئقبل

 شزوط·

The father n5ved with his talk to other side and sid: "The beoring witness has
• :onditions when the rushim uters i"', Ahmed and Jdsrine pcid attention to their father,
then asrine ل asked quicky; "Whatre tHese conditions m father? The father answered;
"These conditions my daughter are to kow its meaning, to be dwere of everwthing it

refers to and accept what it order us to do in our wership to Allah only.



 وماذا متسائلا: أكمن تم أحمت ئطق العبارة بتئك اللذ"، إ# إلة أن شتهاةة بخصتوص قذا
 مئمذ أن شتهاذة على يترتبً قائلة. الأم قأجابت اللة"؟ زسئون منقذا أن شتهاةة على يزئا
 بوين والإئس ابجن إلى الله أزستئة الذي ؤسئولة، اللة عبة متمذا بأن عجزا3ً ا اللة تستون

 وفروضبمن الإسلام شرائع قائباع وسله. وكثبه وملائكته باللة الإيان إلى إينغوقم الإسنلام:
 ذدك. وغير وجهام. وحج وصتؤم وزكاة صتلاة من

"THls 1s concernlng bearing witress that #here Is no deity worthy of worship exce
AHlah", Ahmed utered, then he contlnued asking: "What depends on bearing witness
hhat Muhammad Is the Messenger ot Allah?" THe mother answered: bearing witness
thaf Muhammad is the Messenger ot Allah recns thdt we contess thaf the prophel
Mhamrdd 1s the servant of Alah Ta'alah, who Allah ta'alah senl hlm to the Jinn and

'huran beings with 1slam to call them io belleve in Aallah Ta'alah, hIs angels, His
books and His messengers and follcw the law ot [slom and its rellgious duty like "prayers,,

".dmnsgiving, fsiing, pllgrimage, JIhad and other worships،ز 



 أثبع إ«إذا المز إسلام يصخ لا حيث اقخسنب.

 المصير. ويئس الثار، عذاب الآجرة في عقائة ،وسيكون

 تؤجته كلام علي ،

 متتم نبؤة وأنكز الة". إ# -إلة
 أثة شته من مسلما تغون قلا اتلة". زسون متخذا "أن بشتها:ة الة" إ لة

THe father commented on his wife's talk: "It is not orlthat, tHe huran being doesn't
beeore nuslim exeept by following bearing witness thdt there is no deity worfHy of
-·٥rship exoept Allah with bedring witness that Muhammad is the Messenger of Allh.

Who becring witness thct #here is nc deity worthy of worship except Allah and deny tha
Muhdrmad is the Messenger of Allah, he is not muslim and he will go to hellfire in the

.hereafter and hs abode is Hell.



 ياسمين، ستأكت فخذا اللة"؟ رسون فتشذا أن بشتهاذة ؤافرها يجب شروة هناك
 محقب الثي برسالة السئم تعترق أن قشتزوطها بثيبي. يا تتم قائلة الأم ،ق-لآت
 لقسه حبه من أشتة لة خبة تكون وأن عئة، ئهى ما ويثرك أمزبو، ا ويأخذ بسته، يعمل
 القاس. وكن وأطبه ومالم

"Are there dny conditions to bedring witness that Muhdmrdd is the Messenger of
Alldh?" asmine ل dsked, the mother dnswered: "es my daugHter, the conditions dre:
.he ruslim should confess with the mission ef the prophet Muhammad {pedce-be-

• wpon-Him}, de his tradition (sunndh), tdke what he ordered. kedve what he dvoided
us te do and his [ove to the prophet Muhcrmdd {peacebe-upon-him) is more than

.his love to himself, his money, His relatives and all people.
 م.



 تاسنين ائتباة الأب لفت الكلمات بخلك الة"،. زستون متثذا أ شتهاذة بمئئى أخبركما "والآن
 أخبز بما ما وئصنبيق إقرار فيها اللة" زسون متمذا "أ شتهاةة إ قائلا: وأكمن إليه. وأخمة

 هق الإسلام وين وأن الله، إلى الم أئبياء وأخب ةائزستلين. الأئبياي غائم أة من.4 اللةه زتؤن
 الإسنلام(( القة عثة الذين ))إن ثعالى. لقوله ثصبيا لشاس، وجل عز الة ازئضتة الذي الذين

 (،٩\ عمزان. )آن

"Now ١ wlll tell you about the mearlng ot bearing wltness that Muhammdd Is the
.،essenger o4 AllaH", wltH thls sentence the tather cdught the eyes of Hs children,
then he contlnued: "Bearing wltness that Muhammad [s th Messenger of Alah is

(confesslon and taith trom us wlth all the prophet Muhamrdd (pecce-be-upon-himت 
'told us llke he Is the last prophet and Messenger and he is the mosl prophet who Is
close to Alah Ta'alah, and thaF the lslam Is the rellglous whieh Allah dccepted i

• pgople as Allah says: "Tuy the relgiowifh Allot is KslOr" {A/-1mrcn 9)



 بأن وا واغترافة إقزاز فيها اللة. زسئون متقدا أنق شتهاتة فإن ذلك، جاتو إلى الأم: ­أضاقت
 تعلمون واليهوة الثصتازى وأن.4 مخد الثي بشذوم تشتزث السابقة التماوتة الكثب
 ق عقابهم وسيكون ائباه. عدم إلى دقتهم وكبرهم عتادهم لجن رستالجه، بئق

The mother coniinued: "Beside that, bearing wiiness that Muhammad is the
hessenger of Alah is a cotession that previous divine books which promkses with the
coming of the prophet Muhamrad (peace-be-upon-him), and that he is not a liar but
their stubbornness and pride leod them to avoid him, and they will go to the hellfire
forever in the hereafier",



 التتهاة آ عزفتا قذ تكون وبذيك قائلا: الشثهائين عن البيث .ً
 وإعلان اللة، لعبادة مسئعتا السلم يصب قبهما الإسلام: عليه يقوم 'ي

 غزقتيهما إلى قياسنبين أخمد ينصرف أن ؤقبن وعباداته، الإسلام بقروض والقيام ؤلزستوله، قة
 القمة- الإسلام أرقان أول الشهاذئيز، خول الطيب التبريك قذا عتى أبويها ا

 لا

Ths father finished his tal about bearing wiiness by saying: "Now, we know thai the
bearing wiiness are the basis of lslam. By utrering the bearing witness, the muslim be
،eady to worship Allah and announcing his obedience to Allah Ta'alah and His prophet
and acting the religious dufy of Islam and its worships. Before entering their rooms,
Ahmed and Jasmine thanked iheir father for this nice talk about the bearing witnes
#he first pilar of lslam.


